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Capital del curtmetratge 
El Filmets torna amb força
a Badalona i reivindica la 
indústria del curt pàg 10

Combatent la droga 
Torribera, a Santa Coloma,
podria acollir un nou centre
per a drogodependents pàg 18
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11:30h Albiol ofereix el
seu suport al PSC per fer
fora Sabater i investir Pastor

Dues hores Jose Téllez(Guanyem)
“La moció
de censura del
PSC mai no ha
estat creïble”

Oriol Lladó(ERC)
“Crec que el 
gest de Téllez 
el 12-O no va ser
el més encertat”

Àlex Mañas(ICV-EUiA)
“Només hi ha
un govern
possible: el de
les esquerres”

Juan Fernández(PP)
“Ha quedat
clar que el 
PSC anava
de ‘farol’”

Álex Pastor(PSC)
“Albiol ha fet
una proposta
trampa en
clau nacional”

Ferran Falcó(CiU)
“La moció
del PSC era
oportunisme
mal executat”

Juan Miguel López(C’s)
“Hauríem
donat suport
a Pastor en 
la moció”

que van fer tremolar Badalona 
Així es va viure la moció fracassada ·  pàgs 4 i 5

13:30h Iceta surt al pas
i rebutja rotundament
l’oferta enverinada del PP

14:00h Sabater entra en
escena i dóna per enterrat
l’intent de moció de censura

16:30h Pastor recula
i posa punt final a un
serial iniciat per ell

La cronologia d’un dilluns intens pàg 3
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Especial 12-O i moció fracassada

Badalona va tornar aquest dilluns
al capdamunt de l’agenda medià-
tica estatal, i ho va fer amb força.
Només sis dies després que el Ple
aprovés les ordenances fiscals per
al 2017 amb els vots favorables del
govern i del PSC, aquesta aliança va
trontollar més que mai. El motiu:
la negativa de sis regidors del go-
vern a mantenir tancat el Viver el
12 d’octubre després que un tribu-
nal ho decretés a instàncies del PP.
Però, sobretot, el gest del regidor
Jose Téllez estripant l’ordre judicial.
Una imatge que va incomodar l’o-
posició i fins i tot part del govern. 

Entre la desobediència d’uns i
la incomoditat d’altres, va aparèi-
xer Albiol, que va recollir el guant
llançat per Álex Pastor (PSC) –el
qual havia posat sobre la taula una
moció de censura–i va sorprendre
tothom oferint-se a donar el govern
als socialistes. La mà estesa del PP
va donar pas a un matí caòtic.
Aquesta n’és la cronologia.

11:30h. ALBIOL S’OFEREIX
Desenes de periodistes, molts de te-
levisions estatals, s’apilaven a la sala
de premsa municipal, a l’espera que
Xavier Garcia Albiol comencés
una roda de premsa que havia ai-
xecat expectació. El resultat: una
oferta de suport al PSC per inves-
tir Álex Pastor a través d’una mo-
ció de censura per fer fora “l’alcal-
dessa de la CUP”. El regidor po-
pular insistia que el PP posava la
ciutat per davant de la seva pre-
sència en un eventual govern al-
ternatiu, però semblava que to-
thom busqués on era el truc.

Després d’una hora d’explica-
cions i uns quants entrebancs ver-
bals d’Albiol, els deu regidors po-
pulars sortien en comitiva de la sala
en direcció al despatx del grup
municipal. Abans, però, els mitjans
van fer unes quantes preguntes fora

de micro. Albiol, com ja havia dit en
sala de premsa, no descartava do-
nar suport a un govern municipal
de PSC i Ciutadans, que sumen 5
regidors. Davant l’allau de pre-
guntes, un company de files sortia
al pas. “Segur que presenten la mi-
llor proposta possible”. Somriures.

13:30h. ICETA TANCA LA PORTA
La resposta dels socialistes va ser
ràpida, però no va venir de Bada-
lona, sinó de la seu del partit a Bar-
celona. El primer secretari, Miquel
Iceta, va rebutjar l’oferiment d’Al-
biol en la primera roda de premsa
que feia després de revalidar el cà-
rrec de màxim responsable del
PSC. “La figura d’Albiol és tant o
més controvertida que la de Saba-
ter”, va etzibar. 

Tema tancat, doncs, a l’espera
que els socialistes badalonins sor-
tissin a l’escenari. Però ja ningú veia
viable la moció, ni tan sols regidors
del govern, que confiaven que el ca-
ràcter “jeràrquic” dels socialistes
impedís més sorpreses.

14:00h. SABATER APAREIX
Amb els ànims més asserenats, en-
trava en escena Dolors Sabater, que
des de l’11 d’octubre s’havia man-
tingut lluny dels focus a Bogotà (Co-

lòmbia), en una trobada mundial
d’alcaldes. Des d’allà ja havia par-
lat per telèfon amb Pastor, que li ha-
via fet arribar la seva “incomoditat”
per l’episodi del 12 d’octubre. 

En roda de premsa, l’alcaldes-
sa va donar per enterrada la moció
de censura, va titllar Albiol d’“opor-
tunista” i va responsabilitzar el PP
del conflicte. Això sí, Sabater va re-
conèixer que l’estripada de Téllez no
va ser consensuada amb els grups
de govern. Tot seguit, però, va
aprofitar les càmeres per fer pinya
amb el mateix Téllez, el tinent d’al-
caldia Oriol Lladó (ERC) i la regi-
dora María Gallardo (ICV-EUiA).
La instantània volia transmetre un
“aquí no ha passat res”. Seguida-
ment, la batllessa es va reunir amb
Pastor per intentar refer ponts.

16:30h. PASTOR RECULA
Amb el suflé totalment desinflat,
només quedava que Pastor posés
punt final a la qüestió, ratificant
el rebuig d’Iceta i creient-se capaç
de reconduir la situació amb el
govern. El president del PSC lo-
cal va insistir en aquestes dues
idees per tornar l’estabilitat a la
ciutat. El temps dirà si el terra-
trèmol que va viure Badalona
tindrà rèpliques en un futur.

120 minuts d’incertesa
» Dilluns Badalona va viure un dia intens que va començar amb l’oferta d’Albiol per fer alcalde Pastor (PSC)
» El govern de Sabater va veure com la proposta popular amenaçava durant unes hores la seva continuïtat

TRIBUNALS4“Seria lamentable
que un gest que ha tingut una re-
percussió molt gran invalidés
les polítiques de l’Ajuntament
dels darrers 15 mesos”. L’alcal-
dessa de Badalona, Dolors Sa-
bater, feia referència així a l’epi-
sodi del 12 d’octubre després
que Albiol s’oferís per fer alcal-
de Álex Pastor (PSC) i fer fora el
seu govern. Queda per veure
quines conseqüències polítiques
tindrà el conflicte, però els pri-
mers efectes podrien ser penals.

El jutjat d’instrucció 4 de Ba-
dalona ha citat a declarar com a
investigats per un delicte de des-
obediència els sis regidors del go-
vern que van obrir el 12 d’octubre.
El PP va presentar una denúncia
el mateix 12 d’octubre després
que aquests regidors –Oriol Lla-
dó, José Téllez, Laia Sabater, Ag-
nès Rotger, Fàtima Taleb i Fran-
cesc Duran– desobeïssin les me-
sures judicials cautelars que im-
pedien l’obertura de les depen-
dències municipals. “Vam acatar

i obeir la ciutadania i vam fer allò
pel qual la gent ens ha votat. Es-
tem tranquils pel que va passar el
dia 12”, considera Lladó –aquell
dia alcalde accidental– en decla-
racions a Línia Nord. “Tenim ga-
nes d’explicar-ho al jutge”, afegeix
el primer tinent d’alcalde, que de-
fensa l’actuació davant d’un estat
espanyol que “ens discuteix la
normalitat com a país i com a ad-
ministració local”.

Per la seva banda, el segon ti-
nent d’alcalde, Jose Téllez, es
mostra sorprès per l’evolució dels
fets. “Mai no hauríem pensat
que la delegació del govern, el PP
i el poder judicial tinguessin tan
poca feina per coordinar-se en un
atac contra l’Ajuntament”, diu.

Lladó, Téllez i Rotger decla-
raran dimarts 25. Sabater, Taleb
i Duran dimecres 26. 

Per la seva banda, el PP ha de-
manat que l’alcaldessa compa-
regui per valorar aquestes situa-
cions. Si no ho fa, forçaran la con-
vocatòria d’un Ple extraordinari.

Els regidors que van obrir el 12-O,
investigats per desobediència
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Albiol (esquerra) va llançar una proposta contra tot pronòstic que va amenaçar la continuïtat del govern de Sabater (dreta). Fotos: Línia Nord i Guanyem

Andreu Merino
BADALONA

SOLIDARITAT4Més de 2.000 per-
sones ja han signat el manifest Per
la democràcia i la sobirania local,
impulsat per Guanyem Badalona
en Comú i les agrupacions locals
d’ERC i ICV-EUiA, de suport a l’ac-
te de desobediència del govern de
Dolors Sabater el 12 d’octubre.
“Aquest atac jurídic i polític diri-
git contra el govern de Badalona
per part dels poders vinculats al PP
vol aconseguir per via judicial allò
que no sap resoldre per via de-
mocràtica”, expressa el text.

Entre els signants del manifest
hi ha més de 500 càrrecs electes
d’arreu de l’estat. Han donat el seu
suport el vicepresident de la Ge-
neralitat, Oriol Junqueras, els ti-
nents d’alcaldia de Barcelona, Ge-
rardo Pisarello i Jaume Asens, la
diputada de la CUP, Anna Gabriel,
l’alcaldessa de Berga, Montse Ven-
turós, o el president del grup par-
lamentari de Catalunya Sí que es
Pot, Lluís Rabell. Des de la co-
marca s’han sumat al manifest el
regidor de CiU a Badalona Ferran

Falcó, el regidor de Som Grame-
net Aitor Blanc i el de Sant Adrià
en Comú Joan Belda. També s’hi
han afegit el president d’Òmnium
Cultural, Jordi Cuixart, el presi-
dent de l’ANC, Jordi Sànchez, i el
primer alcalde democràtic de Ba-
dalona, Màrius Díaz.

Des de la resta de l’estat han fir-
mat el regidor d’Economia de
Madrid, Carlos Sánchez, l’alcalde
de Cadis, José María González, o
la secretària general de Podem a
Andalusia, Teresa Rodríguez.

Més de 2.000 suports al govern
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El 12-O i la moció fracassada: així ho han viscut els partits

Jose Téllez (Guanyem)

“Badalona és una qüestió
d’estat i el goven local
preocupa a les elits”

Com valora la moció de censura fallida proposada pel
PSC?
Mai no ha estat creïble que una formació d'esquerres que
ha col·laborat i ha donat suport al govern local a l’hora de
desenvolupar una política més social i justa, com fa anys
que no es feia a Badalona, es volgués carregar l’executiu
per la forma de reivindicar l'autonomia local el 12 d’octubre.

Les relacions dins del govern s'han vist afectades?
Hem tingut legítimes diferències en les formes de la pro-
testa, però mai en el fons del perquè protestàvem. I davant
els atacs de l'aparell polític i judicial de l'Estat, som una
pinya, com no podria ser d'una altra manera.

Si pogués fer marxa enrere, hauria actuat de la mateixa
manera el 12 d’octubre?
Mai no vam pensar que la delegació de govern espanyol,
el PP i el poder judicial tinguessin tan poca feina com per
coordinar-se en un atac contra un ajuntament com el de
Badalona i contra un acord de calendaris pactat amb la re-
presentació sindical. Hauríem d'haver estat més previsors.
Ens queda clar que som una qüestió d'estat i que aquest
govern local preocupa, i molt, a les elits.

Com ha reaccionat al fet que el jutge hagi citat a decla-
rar els sis regidors en qualitat d'investigats?
Des de la denúncia de la delegació del govern de dilluns
tot ha estat una reacció histèrica i desproporcionada. Qui en
surt més perjudicat és la credibilitat de la justícia i la seva
manca d'independència política.

Oriol Lladó (ERC)

“El PSC hi ha estat, hi és 
i no podem imaginar 

que no hi sigui”
Com valora la moció de censura fallida proposada pel
PSC?
Com un error de càlcul que ha generat soroll i crispació.
Puc entendre la necessitat d'expressar discrepància del
PSC però crec que no van calcular els efectes perquè ningú
pot superar Albiol a l'hora de jugar amb titulars. Jo em
quedo amb el treball que hem fet amb el PSC,  i el projecte
compartit de ciutat en l'àmbit de les polítiques socials. 

Canviaran les relacions entre el govern i els socialistes?
El PSC hi ha estat, hi és i no podem imaginar que no hi
sigui. La setmana passada estàvem treballant amb ells
temes concrets i ens agradaria reprendre converses. Di-
lluns l’alcaldessa i Pastor es van reunir i les converses han
de continuar per refer ponts. 

En algun moment ERC ha valorat buscar pactes per ar-
ticular un govern alternatiu?
Rotundament no. ERC se sent part important del go-
vern, implicada i compromesa amb un projecte de ciu-
tat que té sentit en aquest  mandat i més enllà.  Ni hi ha
hagut cap conversa ni s'ha expressat cap voluntat de
trencar això tan valuós.

Com valora que el tinent d'alcalde Jose Téllez estripés
la interlocutòria judicial?
Jo no vaig concebre el gest com el més encertat ni n’es-
tava al cas, però és un gest legítim que no ha de ser per-
seguit. Jose Téllez ens tindrà al seu costat si algú vol
discutir aquest gest. 

Àlex Mañas (ICV-EUiA)

“La crisi del 12-O ens 
servirà a tots per aprendre 

dels errors i millorar”
Com valora la moció de censura fallida proposada pel
PSC?
Lamentem profundament que el PSC des del primer dia
del mandat no hagi descartat rotundament la possibilitat
de cap pacte amb el PP. L’esquerra, en el sentit ampli, vam
prometre en campanya que ni per activa ni per passiva per-
metríem que el PP governés Badalona.

Ha pensat a formar part d’un govern alternatiu?
Només hi ha un únic govern possible: el de les forces d’es-
querres per defensar el bé comú. Aquesta fórmula pot ser
a 3 o a 4, però és l’única que contemplem i la que avui re-
presenta la majoria de vots a les eleccions municipals.

Per què ni vostè ni María Gallardo eren al Viver el 12-O?
La desmesura antidemocràtica del PP no podia comportar
que un acord amb els sindicats es convertís en una arma de
confrontació identitària. Contribuir al fet que Badalona se-
gueixi obrint notícies amb polèmiques no és positiu per a
la ciutat, i per aquest motiu ICV-EUiA no hi érem. La ciutat
no hi ha guanyat i hem seguit sumant notícies de polèmi-
ques i una imatge negativa. A nosaltres ens preocupa el
pressupost del 2017, no guanyar 5 minuts de popularitat.
Dit això, manifestem tot el nostre suport a les companyes i
companys que injustament han estat imputats.

Com afectarà el cas 12-O a les relacions dins del go-
vern?
La crisi del 12-O ens servirà a tots per aprendre dels errors i
millorar. Això significa cohesionar més aquest espai polític. 
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Com valora que el PSC hagi rebutjat el
seu oferiment per fer alcalde Pastor?
S'ha demostrat que el PSC anava de farol i
s'ha burlat de tots els veïns de Badalona. Si
no anaven de farol, no tenen autoritat i qui
mana a Badalona és el senyor Iceta.

Pastor va dir que l'oferta era un “parany”.
Què en pensa?
El PSC en tot moment va dir que no volia
parlar amb nosaltres ni que Albiol fos alcalde.
Tot i així, abans que continuï governant la
CUP preferim un alcalde socialista. Hem fet
allò que el PSC ens ha demanat.

Veu alguna alternativa possible que no
sigui estar a l'oposició fins al 2019?
Qualsevol canvi de govern implica que PP i
PSC es posin d'acord. El PSC té la clau de
qualsevol govern i si segueix governant la
CUP, és perquè els socialistes hi estan entre-
gats absolutament.

Quines conseqüències creu que hauria de
comportar l’episodi del 12-O?
Va ser un fet sense precedents que ha de de-
rivar en responsabilitats jurídiques i políti-
ques. Si Sabater vol estar al costat del dret,
ha de cessar el tinent d’alcalde que va estri-
par la interlocutòria, Jose Téllez.

Juan Fernández (PP)

“Si Sabater vol estar 
al costat del dret, 

ha de cessar Téllez”
L’oferta d'Albiol per fer-lo alcalde va aga-
far el PSC a contrapeu?
Les trampes d’Albiol no ens vénen de nou,
malauradament fa molts anys que les conei-
xem bé. Dijous ens menystenia dient que
cap de nosaltres estàvem qualificats per ser
alcaldes, i tres dies després feia una proposta
trampa, que respon a una estratègia del PP
nacional, en cap cas pensant en Badalona.

Articular una alternativa de govern sense
Guanyem ni el PP era una utopia?
Guanyem ha trencat el compromís de neutra-
litat institucional envers la qüestió sobiranista.
Trencar acords sempre porta a circumstàncies
dolentes per a la ciutat.

Com va viure l'acte de desobediència de
sis regidors del govern el 12-O?
Amb molta llàstima de tornar a veure Bada-
lona en un circ mediàtic a causa de l'actitud
de postureo del govern i en especial del gest
del regidor Téllez. Aquesta acció va tornar a
situar Badalona en els pitjors temps d'Albiol.

Com queden les relacions amb l'executiu
de Sabater després del 12-O?
És evident que Badalona no pot continuar
donant aquesta imatge i hem d'aconseguir
un gir de 180 graus.

Álex Pastor (PSC)

“El 12-O va tornar 
la ciutat als pitjors

temps d’Albiol’”
Com valora la moció de censura fallida
proposada pel PSC?
Com una demostració d'oportunisme mal
executada. Pel que fa a Albiol, el seu gest
demostra que quan fas oportunisme mal
executat, pots quedar en evidència.

Hauria donat suport a Pastor?
No ens ho vam plantejar perquè vam veure
que era una proposta que buscava la publi-
citat del PSC i no un canvi de majories. Tenim
clar que ara el nostre lloc és a l'oposició.

Com valora tot el que ha succeït a Bada-
lona des del 12 d'octubre?
No ha servit per eixamplar la majoria sobira-
nista. Ha estat un error perquè crec que ha
enfortit el PP i en les formes s’ha semblat
agressiu cap al sentiment de moltíssima
gent que viu a Badalona. El govern en reali-
tat no ha desobeït en cap moment, perquè
no es va fer cap tràmit administratiu aquell
dia. Ha volgut passar per màrtir sense ser-ho.

Aquest episodi afectarà d'alguna manera
les relacions entre CiU i el govern?
No crec que la nostra relació canviï perquè
no n’hi ha gaire.  La confiança dipositada en
el govern no s’ha vist compensada de cap
manera amb res.

Ferran Falcó (CiU)

“S’ha enfortit el PP i
no s’ha eixamplat la
majoria sobiranista”

Com valora la moció de censura fallida
proposada pel PSC?
La moció de censura ha de ser proposada
com a mínim per la majoria absoluta dels
membres de l'Ajuntament i ha d'incloure
l'acceptació per escrit de la persona candi-
data a l'alcaldia. Per tant, la possible moció
hauria d’haver comptat, com a mínim, amb
el PSC i el PP, ja que no es podia comptar
amb els regidors de Guanyem i Esquerra,
que estaven presents en l’acte de desobe-
diència.  

Hauria donat suport a Pastor per ser al-
calde?
Sí, una moció de censura amb el PSC, PP i
Ciutadans era la nostra opció, amb un can-
didat de consens.

Per a vostè quin seria el millor govern que
podria tenir Badalona?
La millor opció és la que plantegem ara, és a
dir, un acord amb el PP, el PSC i Ciutadans.

Li fa por que Ciutadans pugui esdevenir
la crossa del PP?
Crec que aquesta pregunta no té sentit.
Ciutadans té el seu propi ideari de centre,
liberal i progressista, mentre que el PP és
un partit conservador.

Juan Miguel López (C’s)

“El millor govern
seria un acord entre

PP, PSC i C’s”
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Actualitat a la xarxa

#EstàtuaAtacada

QuimMonzo: ¿Hi ha cap veí de la plaça
Comercial que pugui posar una webcam
al balcó 24 hores al dia per veure què
passa a l'estàtua de Franco del Born?

4Estripem les cartes
per Jordi Lleal 

Quan algú declina continuar
jugant a un joc o s’ha cansat de
seguir en un tema surt la fra-
se “estripem les cartes”. En
l’actualitat, els esdeveniments
del conflicte entre Catalunya i
Espanya han traspassat uns lí-
mits que semblava que mai
s’haurien de traspassar, com
són la independència dels tres
poders. 

Ara han caigut les caretes i
sense cap vergonya la fiscalia de
l’Estat va obrint expedients en
contra dels polítics catalans i dei-
xa passar els fets escabrosos
dels polítics espanyols. Con-
suelo Madrigal, fiscal general de
l’Estat, es passa per l’arc del
triomf la neutralitat i no fa ser-
vir el mateix raser per a tothom,
no veient delicte en les conver-
ses gravades de Fernández Díaz
i sí contra Carme Forcadell com
a presidenta del Parlament.
Amb aquest panorama ja ha

arribat l’hora de la revolta, de la
desobediència civil. Cal fer com
l’alcaldessa de Berga i no pre-
sentar-se davant del jutge. Pot-
ser també ho hauria de fer en
Joan Coma, regidor de Vic; es-
tripar, ni que sigui una fotocò-
pia, el requeriment del jutge a
Badalona, no contestar als re-
queriments que han fet les de-
legacions del govern central a
multitud d’ajuntament per ha-
ver obert les portes el 12 d’oc-
tubre. La revolta dels somriures
l’hem de fer a partir d’ara. No po-
dem esperar més perquè la ma-
quinària de l’Estat està treballant
amb totes les seves forces i trucs
matussers per fer descarrilar el
nostre procés cap a la indepen-
dència. En un joc en què les car-
tes estan marcades a favor de qui
reparteix i remena la baralla
(l’Estat i els poders fàctics), val
més estripar-les. És l’hora de
plantar cara. Fem-ho, ja!     

Un diari participatiu

#Reprovat

@encampanya: McDonald's retira a su
popular payaso por las bromas con paya-
sos que aterrorizan a EEUU. El Gobierno
mantiene a Jorge Fernández Díaz.

#GuanyaIceta

@silviofalcon: Ni canvi a Espanya, ni
referèndum, ni sorpasso. No ha estat pos-
sible ni canviar el PSC. Greatests hits del
federalisme.

Un diari plural

Aquest 12 d’octubre no ha passat
desapercebut a Badalona. Molts
mitjans de comunicació han in-
format de la decisió del Govern lo-
cal d’obrir les oficines i treballar
encara que era un dia festiu. Ex-
pliquen des del Govern que es
tracta d’un pacte amb tots els sin-
dicats de l’Ajuntament que va
tenir lloc a finals del 2015 durant
la negociació de calendari laboral. 

Tanmateix, la secció sindical de
CCOO de l’Ajuntament de Bada-
lona critica aquesta mesura, ja
que no s’ha tingut en consideració
la impossibilitat de beneficar-se
d’aquesta a tot el col·lectiu de tre-
balladors i també que, com ad-
ministració pública, i a efectes le-
gals, el dia 12 és un dia inhàbil i no
es pot emetre cap document ofi-
cial en aquesta data. Ara bé, reco-
neixen que es tracta d’una decisió
política que no entren a valorar.

El periodista badaloní Enric
Juliana, subdirector de La Van-
guardia, assenyala a l’article ‘Ba-
dalona, carn de telediari’ que,
amb la desobediència del 12 d’oc-
tubre, els governants de Badalo-
na li fan el joc a García Albiol.
També els dirigents del PSC, a l’o-
posició, i d’ICV-EUiA, al govern,
han criticat la mesura. A ICV-
EUiA consideren que “els sectors
independentistes i el PP es re-
troalimenten mútuament”, men-
tre que el PSC assenyala que
“aquest govern ha de ser més res-
ponsable i abandonar el circ de
confrontació amb el PP”.  

A Badalona tothom té present
el discurs xenòfob i excloent de
García Albiol durant les passades
eleccions municipals. Tampoc
ningú oblida com durant el seu
mandat va culpabilitzar els més fe-

bles i vulnerables de tot tipus de
problemes. Per això es criticava
que l’alcalde del PP només buscava
titulars sense tenir en compte el
mal que feia a la ciutat. No entra-
rem a recordar tots i cadascun dels
titulars incendiaris que reprodu-
ïen els mitjans recollint les paraules
de Garcia Albiol. Només asse-
nyalar que Badalona sempre era
notícia pels conflictes sobre la im-
migració i l’odi racista va guany-
ar carta de naturalesa a Badalona.    

Tanmateix, Badalona era i és
una ciutat obrera del que abans es
deia “cinturón rojo” de l’Àrea
Metropolitana de Barcelona i, si
bé el nou Govern diu prioritzar les
polítiques socials, els problemes
estructurals continuen sent molt
greus i la pobresa extrema afec-
ta molts badalonins.No només no
baixen les xifres de l’atur sinó que,
com afirma el mateix Ajunta-
ment, cada setmana hi ha 10
desnonaments a Badalona i s’in-
crementen les desigualtats.

Si bé Garcia Albiol va abusar
d’un discurs lepenista i de con-
frontació, no podem oblidar que
això li va donar rèdits electorals
aconseguint més de 30.000 vots
a les passades eleccions munici-
pals. Evidentment que no podem
afirmar que a Badalona l’extrema
dreta sigui majoritària, però hi ha
una gran quantitat de badalonins
que no s’identifiquen amb el dis-
curs identitari i el que volen són
fets i no postureig.

“Demà els càrrecs electes d’a-
quest govern serem allà on hem
de ser”, van dir els càrrecs electes
del govern. Significa això, em
diu un bon amic,  que també, com
ho feu els activistes de la PAH, es
posaran davant dels mossos per

evitar que ningú sigui desno-
nant? Aplicaran la Llei 24/2015
de mesures urgents per a afron-
tar l’emergència en l’àmbit de
l’habitatge i la pobresa energèti-
ca encara que hagi sigut suspesa,
en part, pel TC a  requeriment del
PP? Sancionaran als bancs per te-
nir habitatges buits a la nostra ciu-
tat mentre hi ha milers de perso-
nes vivint en infrahabitatges o al
carrer? Incrementaran les parti-
des pressupostàries destinades a
ajudes socials per evitar les desi-
gualtats? Exerciran el dret de re-
tracte per comprar habitatges i
destinar-los a atendre les neces-
sitats dels que es troben sense
llar? Es manifestaran al carrer
contra les polítiques antisocials
del Govern de la Generalitat?
Defensaran l’escola pública i ex-
igiran al Govern de la Generalitat
dotació econòmica en els pres-
supostos del 2017 per acabar
amb els problemes escolars de la
nostra ciutat? Denunciaran i s’o-
posaran els projectes CETA i
TTIP que impulsen a Brussel·les
i que només beneficien als pode-
rosos i als especuladors?  

Com diu l’amic Enric Juliana,
Badalona ha sigut notícia i fins i
tot TVE se n’ha fet ressò. Ara bé,
si es vol recuperar la confiança
dels treballadors i la credibilitat
entre els electors, el govern ha
d’escoltar  tothom i defensar els
drets humans per sobre dels drets
identitaris, em diu un bon amic.
Per això, continua dient, segur
que a partir d’ara els regidors tam-
bé seran notícia quan es posin da-
vant dels mossos per evitar un
desnonament o expropiïn els ha-
bitatges buits als bancs i els re-
habilitin amb persones en atur.

per Pedro Jesús Fernández    

4Què passa a Badalona?



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 686 429 517 7 | 20 octubre 2016 línianord.cat



Envia’ns les teves cartes a: opinio@comunicacio21.com
| 8 línianord.cat 20 octubre 2016

Un diari obert

Tinguessin o no res a celebrar, el passat
12-O pràcticament tots els nens de Ca-
talunya van commemorar la Hispanitat
a la seva manera: aixecant-se un pèl més
tard del que sol ser habitual i col·locant-
se davant la tele per gaudir d'un llarg
matí de despreocupacions i dibuixos ani-
mats. Van fer bé, ja tindran temps i mo-
tius per viure inquiets. 

De fet, la seva despreocupació és tan
profunda i, d'altra banda, tan normal,
que també arriba a passar per sobre de
qüestions com la de la llengua. I per
aquest motiu és molt probable que, si
s'han posat a veure dibuixos, els hagin
vist en castellà, la llengua predominant
als canals infantils en aquests mo-
ments. I si no, comproveu-ho. Si ja heu
fet aquest exercici alguna vegada, hau-
reu notat de seguida que amb els anys
Bob Esponja ha substituït els pastissets
del Doraemon, que la Patrulla Canina
ha arraconat l'Arare, i que Peppa Pig ha
devorat 10+2.

I la tendència va a més, impossible
d'aturar. Cada vegada hi ha més oferta
de dibuixos animats en castellà, cada ve-
gada aquesta oferta és més atractiva, i
cada vegada el mercat en català va per-
dent més influència. Sense referents ni
pals de paller. Què no s'està fent bé? Per
què Clan és la cadena infantil líder a Ca-
talunya? Què en queda, d'aquell Súper
3 que durant anys atreia tants i tants nens
i que gairebé no tenia rival? Per què les
altres cadenes han sabut crear nous fe-
nòmens mediàtics com els que anys
enrere creava TV3?

Més enllà de l'augment de la com-
petència, és evident que alguna cosa no

es deu estar fent del tot bé quan l'aten-
ció del públic infantil s'ha desplaçat cap
a l'oferta en castellà. El català ja no és la
llengua dels dibuixos animats que veuen
la gran majoria de nens catalans, i
aquest fet és un símptoma gravíssim. És
una (altra) derrota en un sector clau de
la població, una (nova) derrota que, a
més, va estretament vinculada amb el fu-
tur de la llengua.

N'ignoro els motius reals, però estem
perdent una batalla importantíssima
per les pròximes generacions. La llengua
de la fantasia i de l'entreteniment dels
nens ara mateix ja no és el català, com sí
que ho era als anys 90. Com passa amb
l'àmbit familiar o amb les amistats, l'i-
dioma amb què parlen els seus petits he-
rois animats també és clau per a un nen
a l'hora de forjar una identitat. I aques-
ta llengua, la del pati, la dels interessos
comuns, la de l'alegria i la despreocu-
pació, ara mateix és el castellà. És la llen-
gua de la diversió, la que els distreu i els
fa créixer culturalment.

No es tracta de ser apocalíptics. El Sú-
per 3 fa una bona feina i continua tenint
una capacitat de mobilització esplèndi-
da (la Festa dels Súpers, única al món, ho
demostra cada any). Però els números no
surten, i cada cop surten menys. 

Potser hauríem de reflexionar-hi i co-
mençar a ser conscients que l'incendi que
amenaça constantment el català ara té un
nou flanc, potent i perillós: el públic te-
levisiu infantil. Si no l'aturem aviat, el ca-
talà continuarà retrocedint i fent-se pe-
tit, fins i tot en àmbits que fins ara crè-
iem segurs. I llavors sí que no hi haurà
Supermà que valgui.

4Tots som súpers?
per @ModernetdeMerda   

4Piqué se n’afarta
per Sergi Villena 

Gerard Piqué, el central blaugrana, ha
deixat amb un pam de nas els qui siste-
màticament el critiquen. Sembla bastant
evident que es tracta d'una decisió molt
meditada, i estratègicament comunica-
da en un moment de relativa tran-
quil·litat entre ell i el sector premsa/afi-
cionats que tant l'odia. N'està tip, molt
tip des de fa temps. I ara ens sorprèn
amb una sortida elegant i victoriosa de
la selecció espanyola. I és victoriosa
perquè ha anunciat que deixarà d'acu-
dir a les convocatòries d'Espanya després
de la disputa del Mundial del 2018. 

Per tant, no marxa quan aquesta opi-
nió pública filo-madridista decideixi,
sinó quan ell ho vol. Utilitzo l'expressió
de grup mediàtic filo-madridista perquè
són aquests individus (aficionats i prem-
sa per als quals el Madrid i Espanya són
un mateix concepte indissociable) els qui
no han parat d'atacar al defensa català
en els darrers temps. Tot va començar
amb la presència d'en Gerard a la ma-
nifestació de la Diada del 2014; i va con-
tinuar  amb el mític “Kevin Roldán, con-
tigo empezó todo”, frase pronunciada
per Piqué en la celebració del triplet bar-
celonista del 2015. 

Dos fets imperdonables a ulls d'a-
questa gentola, que a partir d'aquell mo-
ment engegarien una campanya brutal
de desprestigi vers ell. Els xiulets a Pi-
qué en la majoria d'estadis espanyols du-
rant els entrenaments o partits d'Espa-
nya i també del Barça, han estat una
constant des d'aleshores. Tot tenia un
objectiu clar: tocar-li el voraviu i que ple-
gués, víctima d'unes crítiques que no po-
dia suportar. Doncs no senyors. Piqué no
fuig atemorit, com aquesta 'caverna
d'aduladors de Florentino Pérez' desit-
jaria. Simplement dóna a conèixer que
la seva participació amb la selecció es-
panyola té data de caducitat, una data
decidida segons la seva pròpia conve-
niència. I ho fa aprofitant l'enèsim epi-

sodi polèmic al voltant de la seva figu-
ra quan juga amb “la Roja”. 

Retallar-se les mànigues de la sa-
marreta per comoditat i ocultar la ban-
dera espanyola ha suposat un monu-
mental sacrilegi, i les xarxes socials han
estat escenari de nous i despietats co-
mentaris contra la seva persona. El que
no deixa de ser còmic és que Ramos va
fer el mateix que ell i ningú l'ha criticat.
Ambdós futbolistes sempre juguen amb
màniga llarga, per tant els encarregats
del material no tenien màniga curta (úni-
ca opció on sí que hi apareix la bande-
ra estampada al braç) a la seva disposi-
ció. Però tant li fa. No val la pena ni jus-
tificar-se. Piqué ja en té prou.

Piqué representa moltes coses. És
un dels millors centrals del panorama
futbolístic actual, i si l'haguéssim de fit-
xar probablement seria a un preu al-
tíssim. Reuneix sobrietat defensiva,
sortida acurada de pilota, eficàcia go-
lejadora i capacitat de lideratge. Tot
això és el que es perdran. Però a més,
fora del camp és dels pocs futbolistes
que quan parla té alguna cosa inte-
ressant a dir. Fruit d'aquesta (a vega-
des mal mesurada) facilitat verbal, s'ha
vist immers en alguna polèmica in-
necessària. Potser per això, també, no
va heretar el braçalet de capità del Bar-
ça de mans de Puyol. Però la seva per-
sonalitat es deixa sentir i molt en el
vestidor blaugrana, del qual n'és una
peça imprescindible. No defuig res-
ponsabilitats, i ara ha cregut que el seu
deure era comunicar que deixa la se-
lecció espanyola. I ho ha fet amb va-
lentia. La gran sorpresa ha estat que
ningú s'ho esperava, i això ens de-
mostra un cop més que en Piqué va
sempre un pas per davant. La conclu-
sió de tota aquesta història és ben sim-
ple: si no hi estàs a gust perquè no t'hi
volen, el més sensat és marxar. Llar-
ga vida al nostre 3, el 3 del Barça.

La comarca a la xarxa

#FilmetsBadalona

@EugeniaLozanoVi: El Festival Filmets
de Badalona s'inaugura divendres amb
232 curts a la secció oficial i Irlanda com a
país convidat.

#MemòriaAntifeixista

@FolqueAlbert: Ahir es va recordar Ce-
lestí Boada, alcalde d'ERC de Santa
Coloma de Gramenet, en el 77è aniver-
sari del seu assassinat.

#TresXemeneies

@JCallauBartoli: Visita amb el diputat
de Cultura de la Diputació Juanjo
Puigcorbé al recinte de les #3Xemeneies
declarat #BCIL.
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Badalona  

El festival internacional de curt-
metratges de Badalona Filmets
torna amb força i demà donarà el
tret de sortida a la seva 42a edició
amb una cerimònia inaugural al
Teatre Zorrilla que per primera ve-
gada serà oberta a la ciutadania.

Fins al dia 30,el Zorrilla, el Te-
atre Blas Infante, el Centre Cultu-
ral el Carme, el Museu, les Biblio-
teques de la ciutat i l'Institut Fran-
cès de Barcelona seran l’escenari
de les activitats programades pel
festival, entre les quals destaca el
concurs internacional de curtme-
tratges. Enguany hi participaran
232 curtmetratges de 36 països,
que seran projectats en 26 ses-
sions. Per anar fent boca, Mar-
cianos de Marte, de Fernando
Trullols, guanyador d'un premi
Goya, serà la pel·lícula que obrirà

oficialment el festival, una pre-
mière mundial a Filmets.

Però el programa del festival va
molt més enllà de les projeccions.
Filmets sempre s’ha caracteritzat
per la seva oferta diversificada i en-
guany els seus responsables han
decidit agrupar totes les activitats
paral·leles organitzades en el marc
del festival sota l’eix Off Filmets. La
iniciativa inclou diversos tallers per
a tots els perfils i totes les edats. Per
exemple, es faran sessions de
curts per a infants de les escoles de
la ciutat i una sessió masterclass
d’animació a càrrec de l’estudi

Headless, que ha participat en la
pel·lícula de J.A Bayona Un mons-
tre em ve a veure.

A més, Filmets també orga-
nitzarà una trobada de professio-
nals que servirà per intercanviar
experiències sobre la distribució i
la producció de curtmetratges.
“Més enllà de reivindicar el curt, cal
treballar perquè es generi una in-
dústria d’aquest àmbit a l’estat es-
panyol”, reclama el director del fes-
tival, Agustí Argelich. “Cal trans-
metre a directors locals i estrangers
que els curts tenen més recorregut
a banda dels festivals”, conclou.

Acte de presentació del Festival Filmets. Foto: Filmets

El Filmets torna amb força 
i reivindica la indústria del curt

» El festival potencia les activitats paral·leles a la projecció de 
curtmetratges amb l’objectiu de donar eines als joves directors

Sabater porta les polítiques
locals de participació a Bogotà

POLÍTICA4L’alcaldessa, Dolors
Sabater, va participar del 12 al 15
d’octubre en el 5è Congrés de la
Cimera Mundial de líders locals i
regionals, organitzat per Ciutats
i Governs Locals Unitsque
(CGLU) que es va celebrar a Bo-
gotà (Colòmbia). El primer debat
en el qual va participar la batllessa
va abordar la migració i la mobi-
litat. Sabater va compartir expe-
riències i reflexions amb repre-
sentants dels ajuntaments de
Tànger, al Marroc, i Asunción, al
Paraguai.

D’altra banda, l’alcaldessa
també va participar al Fòrum
d’aprenentatge sobre Finances

locals, durant el qual va aportar
l’experiència de pressupostos par-
ticipatious que a Badalona el go-
vern municipal va impulsar per
primera vegada el 2016.

CGLU és una organització
mundial de governs locals i re-
gionals que agrupa més de 1.000
ciutats i regions i de la qual 155 as-
sociacions nacionals en són mem-
bres. El lema del congrés de Bo-
gotá era Veus locals per a un fu-
tur més humà i els seus respon-
sables qualifiquen la iniciativa
com un espai de trobada i inter-
canvi d’idees i projectes entre re-
presentants electes locals i regio-
nals de tot el món.

Badalona reivindica l’acollida
de refugiats a l’Europarlament
SOLIDARITAT4La quarta tinen-
ta d’alcaldia, Laia Sabater, i la re-
gidora de Participació, Fàtima Ta-
leb, van participar dimarts en la
jornada Solidacities, celebrada
al Parlament Europeu i organit-
zada pel Grup Confederal de
l’Esquerra Unitària Europea-Es-
querra Verda Nòrdica. Un grup
que critica severament les ac-
tuacions de la Unió Europea per
fer front a la crisi dels refugiats,
com per exemple l’acord de re-
torn signat amb Turquia.

L’esdeveniment tenia com a
objectiu servir d’altaveu a muni-

cipis d’arreu del continent que
reivindiquen l’acollida de per-
sones refugiades però veuen com
els governs dels respectius estats
i la Unió Europea no només no
fan cap pas endavant en aquest
sentit, sinó que fins i tot hi posen
entrebancs. “Immigrants, i refu-
giades són part del desenvolu-
pament cultural, econòmic i so-
cial d'Europa”, va dir Fàtima Ta-
leb durant la seva intervenció
en les jornades. “Les ciutats han
de reforçar la sobirania per fer
front a la crisi que Europa oblida”,
va afegir Sabater.

Primers debats veïnals sobre 
el pressupost d’inversions

ECONOMIA4El Centre Cívic Dalt
la Vila va acollir ahir el primer de-
bat ciutadà sobre el procés parti-
cipatiu del Pla d’Actuació Muni-
cipal (PAM) i el Pressupost d’In-
versions (PIM). Fins al 27 d’octu-
bre es faran els debats a la resta de
districtes. 

En aquestes sessions s’infor-
marà els veïns dels resultats de la
primera fase del procés de parti-
cipació, de les propostes de dis-
tricte seleccionades per anar a

votació després de la validació
tècnica i de la priorització dels pro-
jectes de ciutat presentats pel go-
vern i per la ciutadania.

La primera fase del PAM i el
PIM va acabar amb un total de 532
propostes recollides, de les quals
443 van ser presentades per la ciu-
tadania i 89 pel govern. El nom-
bre de vots o suports emesos va ser
de 13.007. Les propostes definiti-
ves es podran votar per Internet
entre el 14 i el 27 de novembre.

Successos | Detinguts per diversos robatoris a Llefià
La Guàrdia Urbana va detenir dilluns tres persones, dues d'ells menors d'edat, com a
presumptes autors de diversos robatoris amb intimidació als voltants del col·legi Ma-

ria Ward al barri de Llefià. Els detinguts abordaven presumptament els alumnes del
centre escolar i solien treure’ls-hi objectes personals, com ara els telèfons mòbils. 

Redacció
BADALONA
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Santa Coloma

Una segona residència i un centre
de dia públics. Aquesta és la de-
manda que una desena d’enti-
tats, associacions i partits polí-
tics –Som, ICV, EUiA i CUP–han
posat sobre la taula de la Genera-
litat i l’Ajuntament, en el marc d’u-
na campanya impulsada per l’A-
teneu Julia Romera. Els impulsors
asseguren que han recollit 2.500
firmes i consideren que la ciuta-
dania és “sensible” a la demanda.

143 PLACES DE RESIDÈNCIA
La campanya denuncia que a la
ciutat la mitjana de places en cen-
tres de gent gran és de 2,8 per cada
100 habitants. Una xifra que, en la
mitjana catalana, puja fins a 4,2. 

De fet, Santa Coloma no té cap
centre de dia públic i la residència
Ramon Berenguer té capacitat

per a 143 persones. “Entenem
que l’oferta de places públiques és
insuficient”, afirma Miguel Ordó-
ñez, membre de l’Ateneu. La cam-
panya considera que la Generali-
tat s’ha de fer responsable de la
construcció de la residència, men-
tre que l’Ajuntament ha d’assumir
la creació del centre de dia.

En aquest sentit, Ordóñez re-
corda que el projecte d’habitatges
tutelats per a gent gran del projecte
Cúbics mai no es va dur a terme.

“No sabem a què es van destinar
els diners que havien de servir per
construir-los”, assenyala Ordó-
ñez, que també recorda que el
2007 el Ple municipal va acordar
ubicar una residència per a la
gent gran i un espai per a entitats
del barri als terrenys de l’antiga es-
cola Miguel Hernández. 

L’Ajuntament ha tingut l’o-
portunitat de tirar endavant el
projecte, però no ho ha fet”, con-
clou Ordóñez.

La residència Ramon Berenguer ofereix 143 places actualment. Foto: Arxiu

La demanda d’equipaments
per a la gent gran pren força
» Una desena d’entitats, associacions i partits convoquen una 

concentració avui per exigir una segona residència i un centre de dia

Parlon perd la cursa per ser 
la primera secretària del PSC

POLÍTICA4S’ha acabat la cursa
i l’alcaldessa de Santa Coloma,
Núria Parlon, ha quedat segona.
El 15 d’octubre els militants del
PSC van decidir a través d’unes
eleccions primàries que l’actual
primer secretari del partit, Mi-
quel Iceta, continuï liderant la
formació. Això sí, la diferència de
vots rebuts per un i altra només
va ser de 747. I és que Iceta en va
rebre 4.889 vots -el 54%- i Par-
lon 4.142, el 46% del total.

L’alcaldessa va voler agrair
els suports rebuts i va felicitar
Iceta per la victòria a les primà-

ries. D’altra banda, dissabte l’al-
caldessa va reivindicar el “re-
vulsiu” que, segons considera, les
primàries han suposat per al
partit i va voler tancar files, ne-
gant qualsevol fractura en la
formació. “Ha començat la re-
muntada, aprofitem-la”, va de-
manar als militants.

Ara queda per veure si Par-
lon juga algun rol en la direcció
del partit. En aquest sentit, els
dubtes es poden començar a es-
vair en el congrés que el PSC ce-
lebrarà el cap de setmana del 5
i el 6 de novembre.

El Passatge Insòlit torna als
jardins de la Torre Balldovina

CULTURA4El festival d’arts de fi-
raire Passatge Insòlit celebrarà la
seva onzena edició aquest cap de
setmana als jardins de la Torre
Balldovina.

L’edició d’enguany se centra
en els titelles, que protagonitzen
quatre de les set propostes que
programa el festival. Per comen-
çar, la companyia Théâtre du
Rugissant presentarà el seu es-
pectacle Tout Seul, que trans-
forma una caravana en un far en
el marc d’un muntatge dirigit a
grans i petits. D’altra banda, Ga-
liot Teatre porta als jardins Món

titella una petita carpa itinerant
que conté una mena de museu en
miniatura, les peces del qual són
en bona part titelles.

L’oferta de titelles no s’acaba
aquí. El Passatge Insòlit també
acull la companyia qui pugui i el
seu Manneken's Piss, inspirada en
la famosa estàtua de Brussel·les
que porta el mateix nom.

Per últim, els titelles també
seran protagonistes en l’espec-
tacle Libèl·lula de la companyia
Toti Toronell. Tot plegat, des de
demà fins diumenge als jardins
de la Torre Balldovina.

Exigeixen al PSC que impulsi
el reaprofitament d’aliments

PROGRAMES4Som i ICV-EUiA
exigeixen al govern municipal
que impulsi el programa de re-
aprofitament d’aliments, aprovat
al Ple de gener.

El programa plantejat per
aquests dos grups planteja apro-
fitar l’excedent alimentari dels
menjadors escolars per destinar-
lo a col·lectius en risc social. La
proposta preveia fer una prova
pilot durant el primer semestre
de l’any i aplicar el programa du-

rant el segon semestre. L’Ajun-
tament però, assegura que el
programa és inviable. “No hi ha
excedents alimentaris als men-
jadors escolars que justifiquin
una despesa tan elevada”, as-
senyalen fonts municipals. El
consistori sí que farà campanyes
de sensibilització contra el mal-
baratament alimentari.

Les dues formacions, però,
exigeixen al govern que com-
pleixi el compromís adquirit.

Memòria | Reconeixement per a Celestí Boada
Dimarts va fer 77 anys que l’alcalde de Santa Coloma, Celestí Boada, va ser afusellat pel fran-

quisme al Camp de la Bóta. El mateix dimarts ERC va convocar un acte a la plaça de la Vila -al
qual van acudir desenes de veïns- per retre homenatge a Boada i reclamar el reconeixement de

la seva figura. Boada va ser alcalde de la ciutat entre l’octubre de 1936 i el maig de 1938.

Redacció
SANTA COLOMA
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Sant Adrià

L’Ajuntament i el RCD Espanyol
han ampliat el seu conveni de
col·laboració firmat el 2014 i vi-
gent fins al 2024. L’any passat
club i ciutat van gastar 2.800 eu-
ros menys dels previstos en el
marc del conveni, que es desti-
naran aquest any a noves ini-
ciatives. La més destacada és que
l’Espanyol ofereix quatre places
a la seva escola de formació per
a infants sense recursos del mu-
nicipi, les famílies dels quals no
puguin assumir-ne el cost.

D’altra banda, el club perico
també col·laborarà en el projec-
te municipal de condicionament
d'horts urbans al barri de la
Mina. Ahir, l’alcalde, Joan Ca-
llau, i el conseller delegat de
l’Espanyol, Ramon Robert, van
escenificar l’acord a les instal·la-

cions del club a la ciutat, inau-
gurades el 2001. 

Callau valora positivament
l’acord i es mostra esperançat a
aconseguir la implicació de l’Es-
panyol en més iniciatives. “In-
tentarem que participin a altres
activitats, com per exemple al
saló infantil Adrilàndia”, avança.

D’altra banda, fonts del club
han explicat a Línia Nord que
Callau i Robert no van parlar del
futur tanatori -amb crematori in-
clòs- projectat als terrenys de la
Catalana i, per tant, a prop de la
ciutat esportiva perica. “La ins-
tal·lació d’aquest equipament
no ens afecta”, assenyalen.

Callau i Robert van escenificar l’acord ahir. Foto: RCD Espanyol

La ciutat i l’Espanyol estrenyen
els llaços de col·laboració

» El club facilitarà que quatre infants sense recursos puguin anar 
a la seva escola de formació en el marc del conveni firmat el 2014

Comença el curs de nocions
sobre la societat catalana

INCLUSIÓ4El 25 d’octubre co-
mençarà el curs de Coneixe-
ment de la Societat Catalana i el
Seu Marc Jurídic organitzat per
l’Ajuntament i que farà les seves
sessions al Centre de producció
cultural i juvenil Polidor.

La formació és obligatòria
per adquirir el Certificat d’A-
collida de la Generalitat de Ca-
talunya. El curs serà de 15 ho-
res de durada i acabarà l’11 de
novembre. Entre altres qües-
tions, aborda coneixements bà-

sics de la llengua, la història i les
institucions de la societat d’a-
collida. Així mateix, s’aprofun-
dirà en la ciutat de Sant Adrià,
es visitaran serveis i organismes
del municipi per fomentar les
relacions personals i les expe-
riències pròpies de les persones
que hi participin.

Les sessions seran els di-
marts i els dijous en horari de
matí de deu del matí a una del
migdia i la participació al curs
és gratuïta.

CINEMA4Avui a les vuit del ves-
pre l’Ateneu Adrianenc acollirà la
presentació de la pel·lícula Cerca
de tu casa, en un acte que comp-
tarà amb la presència del director
de la cinta, Eduard Cortés.

Cerca de tu casa explica la his-
tòria de la Sonia (Sílvia Pérez
Cruz) i el Dani (Iván Massagué),
que perden la casa després de no
poder pagar la hipoteca i s’ins-
tal·len al pis dels pares d’ella.
Aquest habitatge, però, també
està amenaçat perquè els seus

pares van ser avaladors de la So-
nia quan ella va comprar el seu pis.

La pel·lícula, doncs, aborda un
a situació que milers de persones
han viscut a l’estat espanyol 
-també a Sant Adrià- i ho fa a tra-
vés d’un format musical. “El mu-
sical converteix en cinematogrà-
fic allò que veiem als informatius,
que ens preocupa i sentim cada dia
més a prop”, explica Cortés. Un
repte pel qual el director no podia
trobar ningú millor que Pérez
Cruz, que debuta com a actriu en

aquesta pel·lícula, acompanyada
de professionals consagrats com
Lluís Homar o Adriana Ozores.

CICLE GAUDÍ
La projecció de Cerca de tu casa
a l’Ateneu forma part del Cicle
Gaudí, una iniciativa de la Dipu-
tació de Barcelona que té com a
objectiu potenciar el cinema de
producció catalana. L’entrada per
veure la pel·lícula costa 4,5 euros
i el preu per als  socis de l'Ateneu
i la Biblioteca és de 3 euros.

La Mina | Setmana basco-minera
El centre cultural Euskal Etxea de Barcelona i Desdelamina organitzen la Setmana Basco-Minera, amb diferents ac-
tes. Avui es projectarà el documental 15 anys a Venus a l’Euskal Etxea, que demà també acollirà una exposició de fo-

tografies del barri. Dissabte hi ha programada una ruta per la Mina, en què s’analitzarà com tracten els mitjans de co-
municació les informacions del barri, amb la presència de periodistes de diversos mitjans, entre els quals Línia Nord. 

Redacció
SANT ADRIÀ

El Polidor acollirà les sessions del curs. Foto: Google Maps

‘Cerca de tu casa’, una ficció real
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Montgat

Insisteixen en la lluita contra
el mosquit tigre a Montgat

PLAGUES4Montgat és un dels
municipis que podria ampliar la
campanya contra el mosquit ti-
gre. Davant la previsió que no hi
hagi una davallada forta de tem-
peratures fins al novembre, el
Consell Comarcal del Maresme
ha ofert als ajuntaments realit-
zar una nova intervenció amb
larvicides a finals de mes.

Concretament, la campanya
consisteix en l’aplicació de lar-
vicida en els espais públics on se
sol acumular aigua. Uns espais
que faciliten la reproducció del
mosquit. En cas de produir-se,

seria la quarta vegada que la
campanya es duu a terme el
2016.

D’altra banda, les adminis-
tracions insisteixen en les ac-
cions que els veïns poden fer en
l’àmbit privat. Per exemple,
aconsellen buidar i posar sota
cobert tots els objectes i conte-
nidors on es pugui acumular ai-
gua, mantenir els pneumàtics
secs i sota cobert, evitar els fo-
rats i les depressions del terra
on es pugui acumular aigua i
mantenir eixutes les piscines
quan estiguin buides.

Festes | Reunió de voluntaris per a la Cavalcada de Reis
Dimarts la sala Pau Casals de la Biblioteca Tirant lo Blanc va acollir la primera reunió

de voluntaris per preparar l’arribada de Ses Majestats els Reis d’Orient i la posterior
cavalcada de la nit del 5 de gener. La tasca d’aquests voluntaris consistirà, precisa-

ment, a fer possible que aquesta cavalcada se celebri amb normalitat.

L’Aida és membre de l’associa-
ció de  pares i mares de joves dis-
capacitats intel·lectuals de Mont-
gat i Tiana (Apsamoti) i des de
dilluns treballa com a monitora
voluntària en una guarderia ges-
tionada per l’empresa Clece.
Aquest és el primer conveni d’a-
questes característiques que As-
pamoti signa amb una empresa
i l’associació espera que sigui el
primer pas per aconseguir una
inserció laboral real dels joves
amb discapacitat intel·lectual.  

La presidenta de l’entitat,
Eva Marín, explica a aquesta
publicació que ja s’han mantin-
gut converses amb altres actors
per tirar endavant convenis com
aquest però assegura que el seu
objectiu és proporcionar feines
reumunerades als joves i no pas
voluntariats. “Per a ells és molt
difícil trobar feina  encara més
que els paguin per fer-la”, as-

senyala. “Una feina remunerada
els permetria tenir indepen-
dència social, econòmic i emo-
cional”, argumenta Marín, que
apunta que quan les famílies
dels joves es fan grans i no poden
estar tan pendents d’ells, és ne-
cessari potenciar aquesta auto-
nomia. “Han de tenir un futur i
sentir-se útils”, diu.

Els obstaclesm, però, són di-
versos. Per exemple, tot i que la
llei estableix que qualsevol em-
presa de més de 80 treballadors
ha de tenir en plantilla com a mí-
nim una persona amb discapa-
citat, Marín assegura que la ma-
joria opten per comptar amb
persones amb discapacitat físi-
ca i no intel·lectual.

Conveni de voluntariat firmat amb Clece. Foto: Aspamoti

La inserció al món laboral, 
el pròxim repte d’Aspamoti

Redacció
MONTGAT



17 | 

línianord.cat 20 octubre 2016

Tiana

Mor Josep París, 
l’alcalde de la Transició

OBITUARIS4Josep París, alcal-
de Tiana del 1976 al 1979, va mo-
rir diumenge als 81 anys. Desenes
de tianencs van assistir dimarts
a l’enterrament celebrat a la pa-
rròquia de Sant Cebrià.

París va ser el primer alcalde
de la vila després de la dictadu-
ra franquista i per aquest motiu
és conegut com l’alcalde de la
Transició. Va ser escollit com a
batlle pel Ple municipal el 1976,
imposant-se a Rafael Ballús, que
el substituiria com a alcalde el
1979. El mandat de París serà re-
cordat per la construcció de cla-

vegueram al poble, la compra del
casal, l’inici dels tràmits perquè
la vila tingués una escola públi-
ca i la creació d’un patronat de l'-
habitatge. A més, amb París d’al-
calde Tiana va homenatjar per
primera vegada de forma insti-
tucional la dibuixant i escriptora
Lola Anglada.

Durant el seu mandat, Tiana
va ser el primer Ajuntament que
es va fer seva la consigna de l'As-
semblea de Catalunya "Llibertat,
amnistia i estatut d'autonomia",
tot i que el consistori va haver de
fer marxa enrere.

Casal | Quart festival Tiana Solidària
Dissabte el Casal acollirà el 4t festival Tiana Solidària. Hi haurà ballada de sardanes, l’actuació de la Coral Tianenca i

un dinar popular de fabada. A les quatre de la tarda se celebraran els 20 anys de Ràdio Tiana i a les 6 actuaran l’Es-
cola Municipal de Música i Dansa, l’Espai de Formació Musical Mozartiana, l’Escola Dansa i Ritmes i Gospel Tiana.

L’entrada al festival s’entregarà a canvi de la donació d’un quilo de menjar, que es destinarà a persones necessitades.  

Tiana ja és oficialment Ciutat
Amiga de la Infància (CAI), des-
prés que UNICEF ho fes oficial
dilluns. L’organització entrega
aquest segell als municipis que,
al seu entendre, destaquen per
les polítiques públiques impul-
sades en l’àmbit de la infància i
la joventut. 

Arreu de l’estat espanyol hi ha
170 pobles i ciutats que han rebut
aquesta distinció, dels quals 55 te-
nen el segell CAI des de dilluns,
com Tiana. Ara, la vila és una de
les nou ciutats catalanes distingi-
des amb aquest segell, juntament
amb Barcelona, Cornellà, Sant
Cugat, Manresa, Lleida, Grano-
llers, Mollerussa i Palafrugell. El
govern municipal ha rebut la no-
tícia com un “reconeixement a la
tasca que l’Ajuntament duu a ter-
me des de fa anys”, segons ha afir-
mat la regidora de Drets Socials,
Mara Guàrdia. “Unicef ha valorat

sobretot el consell d’infants i el d’a-
dolescents”, afegeix la regidora. 

El 15 de novembre els repre-
sentants municipals viatjaran fins
a Santander, on Unicef entregarà
la distinció als últims municipis
que l’han rebut.

NOU CONSELL DE JOVES
Aprofitant el reconeixement rebut,
l’Ajuntament assegura que vol
fer un pas més en l’impuls de la

participació d’infants i adoles-
cents de la vila. En aquest sentit,
Guàrdia avança que el pròxim ob-
jectiu és crear un Consell de Joves,
del qual en prendrien part aquells
veïns i veïnes més grans de 16
anys. “Volem potenciar la parti-
cipació de les entitats juvenils del
poble”, assenyala la regidora. “Així
aconseguiríem donar continuï-
tat a la tasca dels consells d’infants
i adolescents”, conclou.

El consell avaluador d’Unicef va visitar Tiana el 27 de setembre. Foto: Ajuntament

Tiana és vila amiga de la Infància
i impulsarà un Consell de Joves

Redacció
TIANA

París, en una imatge d’arxiu. Foto: Ajuntament
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Comarca

El futur són els infants i els joves.
Però malauradament, molts
d’ells viuen situacions precàries
que els col·loquen en risc d’ex-
clusió social i pobresa. Intentar
pal·liar aquesta situació és l’ob-
jectiu de la campanya d’ajuda
que han impulsat dos super-
mercats d’Alcampo, a Sant Adrià
i a Diagonal Mar, que han donat
més de 23.000 euros per a pro-
grames en benefici de 225 in-
fants i adolescents dels entorns
de les zones on són els centres. 

L’Alcampo de Sant Adrià ha
donat 12.000 d’aquests euros a
una iniciativa de la Fundació
Hospital de Nens de Barcelona
(FHNB) d’assistència psicote-
rapèutica a 115 infants i joves.
Aquest projecte consisteix en un
dispositiu de suport creat fa
dos anys i basat en sessions de
psicoteràpia individual i fami-

liar, reeducació psicopedagògi-
ca i sessions per grups per a la
socialització i la gestió de les
emocions. 

Per altra banda, l’Alcampo de
Diagonal Mar treballarà amb el
Casal dels Infants en el marc del
programa Entorn escolar, adre-

çat a 110 infants i adolescents de
la Mina amb dificultats. En
aquest cas s’han aportat 11.450
euros per al projecte. 

Passos petits però claus a
l’hora de combatre situacions
d’exclusió que viuen cada dia els
més joves de la societat. 

Lliurament del xec de l’Alcampo de Sant Adrià. Foto: Ajuntament

Una donació d’Alcampo ajudarà
115 infants i joves de Sant Adrià

Santa Coloma | Campanya per reduir les bosses de plàstic
El Mercat Sagarra va presentar dimarts una campanya per reduir l’ús de les bosses
de plàstic en l’àmbit del comerç. Sota el lema La bossa o la vida, es vol minimitzar
l’ús “indiscriminat” d’aquests envasos que triguen 150 anys a desaparèixer. 
La presentació va estar amenitzada pels Bandolers de Santa Coloma.

Redacció
SANT ADRIÀ

Comerç

Èxit d’una picant i sorprenent
desfilada a l’ACI Santa Coloma
DINAMITZACIÓ4Les previsions
es van fer realitat i la desfilada de
l’Associació del Comerç i la In-
dústria de Santa Coloma (ACI)
va ser tot un èxit de participació,
segons expliquen des de l’entitat.

L’esdeveniment, que va mos-
trar les propostes de 40 botigues
associades per a la temporada de
tardor i hivern, va estar farcida
d’actuacions i sorpreses que la
van convertir en una no a l’ús. 

L’espectacle va arrencar amb
una activitat infantil i música,
que van fer que la passarel·la no
arrenqués en fred. 

Però va ser a la meitat de l’es-
pectacle que va tenir lloc un
dels actes estrella de la jornada:
una simulació d’un combat d’es-
grima, de la mà de dos espadat-
xins que es van batre davant del
públic sobre l’entarimat. 

Tot i que l’esdeveniment va
gaudir d’una “bona afluència” de
visitants, diuen des de l’associa-
ció, va ser la cloenda de la passa-
rel·la la que va aixecar passions,
de la mà d’un passi de llenceria i
un altre de productes d’una boti-
ga de tuppersex, que va fer que la
jornada tampoc acabés en fred.

L’acord per abordar el problema
de la droga a nivell comarcal po-
dria fer un pas de gegant ben
aviat. L’Ajuntament de Santa Co-
loma veu amb bons ulls acollir un
Centre d’Atenció i Seguiment a les
drogodependències (CAS) i pro-
posa que s’instal·li al recinte de To-
rribera, tal com han confirmat
fonts municipals a Línia Nord. En
aquest recinte ja hi ha ubicada una
facultat de la Universitat de Bar-
celona, una altra de la UNED, un
complex esportiu i els Centres
Assistencials i Docents Dr. Emili
Mira i López.

L’anunci arriba després que el
Servei Català de la Salut proposés
a l’Ajuntament obrir un centre de
detecció, diagnòstic, tractament i
derivació de persones amb pro-
blemes relacionats amb l’ús, abús

o dependència a diverses subs-
tàncies. Una proposta que se su-
mava a les peticions de Badalona
i Sant Adrià perquè els municipis
de la comarca assumissin con-
juntament i de forma coordinada
una resposta al problema de la
droga.

Actualment l’atenció a les per-
sones drogodependents de Santa
Coloma es fa al CAS Delta, a Ba-
dalona, que també acull la sala de
venopunció mòbil de metadona a
Sant Roc, molt a prop de Sant

Adrià. Segons fonts municipals, el
nou CAS de Torribera no inclou-
ria en les seves instal·lacions cap
sala de venopunció. Per tant, els
usuaris d’aquest servei continua-
rien anant, si tot segueix com ara,
a la unitat mòbil de Sant Roc.

L’obertura d’un CAS a Santa
Coloma és una demanda històri-
ca de la Taula de Salut Mental i
Addiccions de la ciutat i ara el Ser-
vei Català de la Salut ha comuni-
cat a l’Ajuntament que té pressu-
post per tirar-lo endavant.

Torribera és la ubicació escollida per l’Ajuntament de Santa Coloma. Foto: Arxiu

Torribera podria acollir el nou
centre de drogodependències

Andreu Merino
SANTA COLOMA

Reivindicació | Correllengua a Tiana
El Correllengua que organitzen anualment i de forma alternativa els Ajuntaments de Montgat i Tia-
na celebrarà una nova edició aquest diumenge. Serà a la plaça de la Vila, als jardins de Lola Anglada

i a Can Riera, a Tiana. El Correllengua és la mobilització per la llengua i la cultura més important
del país i a Tiana se celebrarà amb tallers de difusió de la llengua, cultura popular i música.

PATRIMONI4Badalona i Santa
Coloma seran protagonistes
aquest cap de setmana del festi-
val d’arquitectura 48h Open
House Barcelona. Des de l’any
2010 aquesta iniciativa obre les
portes d’edificis emblemàtics de
Barcelona perquè els ciutadans
puguin visitar-los i conèixer-
los. Santa Coloma es va afegir al
festival fa quatre anys i en aques-
ta edició, a més, Badalona hi par-
ticiparà coma ciutat convidada.

Així doncs, durant dissabte i
diumenge els veïns podran apro-

fitar per visitar l’interior de la fà-
brica de l’Anís del Mono, el Cen-
tre Cultural el Carme, el Fòrum
Romà, el Pavelló Olímpic, el te-
atre Principal o el dipòsit d’ai-
gües pluvials l’Estrella de Bada-
lona. A Santa Coloma, els re-
clams del festival seran la fàbri-
ca de Cacaolat, l’edifici multi-
funcional a Fondo, les cotxeres
de la L9 a Can Zam, el recinte
Torribera o la Torre Pallaresa.

En total seran 27 els edificis
i instal·lacions que es podran vi-
sitar entre les dues ciutats.

La comarca participa en el 
48h Open House Barcelona
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Amb l’arribada de la tardor i la bai-
xada de les temperatures a l’horit-
zó, torna a la palestra una proble-
màtica que afecta nombroses fa-
mílies a Catalunya, com és la po-
bresa energètica o la incapacitat de
poder fer front als pagaments dels
subministraments bàsics com l’e-
lectricitat, l’aigua o el gas. 

Aquesta dificultat es fa espe-
cialment punyent durant l’hivern,
quan és més necessari el consum de
gas i electricitat per escalfar-se. De
fet, l’11% de les famílies catalanes no
poden mantenir les seves llars a una
temperatura adequada. En aques-
ta línia, el Parlament Europeu i la Co-
missió s’han manifestat en diverses
ocasions sobre la qüestió, instant els
estats membres de la Unió Europea
a adoptar mesures que garanteixin
el subministrament d’energia als
consumidors més vulnerables, com
ara la prohibició de fer talls del sub-
ministrament en períodes crítics
com l’hivern. 

Tot i així, a vegades es fa difícil
evitar els talls. En aquest sentit, l’À-
rea Metropolitana de Barcelona
(AMB), a través de la seva Àrea de
Desenvolupament Social i Econò-
mic, compta amb un programa
metropolità de mesures contra la
pobresa energètica, amb el qual s’es-
tà donant “una resposta efectiva”,

destaca l’ens, a les situacions deri-
vades de les interrupcions dels sub-
ministraments per falta de paga-
ment. Com ho fa? Doncs establint
acords i protocols amb els ajunta-
ments, a través dels seus serveis so-
cials, i treballant amb les empreses
distribuïdores –12 en total–. Aquest
programa s’emmarca en el Pla me-
tropolità de suport a les polítiques
socials municipals 2016-2019. 

“Des de l’AMB volem redreçar un
problema tan real com és la pobre-
sa energètica, que no només afec-
ta la qualitat de vida de la gent, sinó

que també impacta directament
sobre la salut i el medi ambient”, afir-
ma Jaume Collboni, vicepresident de
l’Àrea de Desenvolupament Social
i Econòmic de l’AMB.

Els objectius principals del pro-
grama per combatre la pobresa
energètica són donar cobertura
econòmica per evitar talls a les fa-
mílies i persones en risc de patir-la,
facilitar-los l’accés a informació so-
bre la facturació i als recursos al seu
abast per evitar situacions delicades
i complementar les accions assis-

tencials que ja duen a terme els ser-
veis socials de cada consistori. 

Per acord del Consell Metropo-
lità de desembre del 2014, aquest
programa té una dotació de cinc mi-
lions, la qual es mantindrà vigent
fins que s’exhaureixi. Tanmateix, al-
guns dels Ajuntaments amb menys
assignació de recursos ja han es-
gotat la seva part. És per aquest mo-
tiu, i per evitar que “s’interrompin di-
nàmiques que s’estan demostrant
eficients”, afirma Collboni, que s’ha
activat un nou fons contra la po-
bresa energètica de sis milions, ad-
dicional a l’anterior. 

En total, són 11 els milions que
l’AMB destina a combatre la pobre-
sa energètica i les seves conse-
qüències. Segons dades de l’ens, a se-
tembre d’enguany la despesa rea-
litzada era d’1,9 milions d’euros, un
17% del total de la dotació. A més, es
calcula que s’han atès fins al moment
3.828 llars en el marc del programa.

UN ESFORÇ COMÚ
La conscienciació sobre el proble-
ma de la pobresa energètica ha por-
tat a organitzar el primer Congrés
Català de Pobresa Energètica
(CCPE), que se celebrarà els dies 3
i 4 de novembre a Fira Sabadell.
Aquest esdeveniment, que coor-
ganitza l’AMB conjuntament amb
diversos ajuntaments metropoli-
tans, Ecoserveis, la Diputació i la Tau-
la del Tercer Sector, comptarà amb
debats i taules rodones per buscar
solucions concretes a aquesta xacra.

Cap llar sense energia
» L’AMB ofereix un pla metropolità d’ajudes per combatre els efectes de la pobresa energètica
» També coorganitzarà a principis de novembre el primer congrés català sobre la problemàtica 

Redacció
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L’Àrea de Desenvolupament Social i Econòmic de l’AMB, liderada per Jaume Collboni (dreta), vol combatre la pobresa energètica (esquerra). Fotos: AMB i Arxiu

Collboni: “No només

afecta la qualitat de

vida, també la salut 

i el medi ambient”

Serveis

AJUTS4Un dels principals dub-
tes dels ciutadans a l’hora d’optar a
les ajudes que proporciona el pro-
grama és saber on adreçar-se-se. Els
ajuntaments de Badalona, Sant
Adrià,  Santa Coloma, Montgat i Tia-
na en fornem part i, per tant, qual-
sevol dels seus ciutadans que com-
pleixi els requisits de vulnerabilitat
econòmica té dret a rebre les ajudes. 

En aquest sentit, cal adreçar-se
als serveis socials bàsics del mu-
nicipi de residència, on s’ha d’ex-
posar la situació personal o fami-
liar i acreditar els requisits anteriors.

Un cop facilitada aquesta infor-
mació, els tècnics faran una valo-
ració i tenen un període de 15 dies
per acceptar o no la sol·licitud. En
cas afirmatiu, l'Ajuntament es farà
càrrec directament de la factura, i
més endavant rebrà la compen-
sació de l'AMB.

El  criteri de distribució de la do-
tació del programa és de 893.568
euros per a Badalona, 171.624 per
a Sant Adrià, 38.196 per a Montgat,
21.240 per a Tiana i 509.112 per a
Santa Coloma, on ja s’han pagat
431 factures des de l’inici del pla.

Què cal fer per optar-hi?
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L’Hermes dóna la cara però
perd contra la UA Horta

MONTGAT4Bona imatge sense
resultat. Dos gols del pitxitxi Ser-
gi Arranz van fer impossible que
l’Hermes puntués diumenge pas-
sat contra la UA Horta (2-1).

Després d’una primera part
igualada, els barcelonins van co-
mençar guanyant gràcies a un
contraatac culminat per Arranz al
minut 4 de la represa. L’Hermes
es va quedar amb un home menys
per l’expulsió de Manu, però Ar-

nau va aconseguir empatar al mi-
nut 60. Els de Lolo Alonso van in-
tentar defensar el punt amb una
demostració de coratge, però el lí-
der va aconseguir marcar el segon
gol a 10 minuts per al final. Els ju-
gadors van tornar a protestar di-
verses decisions arbitrals.

L’equip voldrà retrobar-se
amb la victòria després de dues
derrotes seguides demà passat
contra el CE Manresa.

Seagull i Sant Gabriel 
es retroben amb la victòria

BARCELONÈS NORD4Jornada
rodona. Seagull i Sant Gabriel
van saldar amb victòria els partits
de la setena jornada disputats el
cap de setmana passat.

Les gavines van derrotar l’Es-
panyol B (4-0), un rival que tra-
dicionalment puntuava a Monti-
galà. Carla, Mar, Carol i Yosse van
ser les golejadores de l’equip de
Jordi Ferrón, que va tornar a ex-
hibir el nivell que l’any passat el va
dur a lluitar per l’ascens.

Per la seva banda, el Sant Ga-
briel es va refer de la derrota al der-
bi i va donar un cop d’autoritat
guanyant al camp del Levante Las
Planas (0-3). María González va fer
el primer gol de falta, Chami va fer
el segon i Molet va sentenciar el
matx a Sant Joan Despí.

Després d’aquestes victòries, el
Seagull continua colíder amb 19
punts (empatat amb el Barça B),
mentre que el Sant Gabriel es
consolida a la sisena plaça amb 12.

El futbol li ha tornat al Badalona
una part dels seus esforços. Ahir
a la tarda els de Manolo González
van certificar la seva classificació
per a la fase final de la Copa Fe-
deració després de derrota la Po-
bla de Mafumet (2-1). Els bada-
lonins ja havien guanyat a Tarra-
gona en el partit d’anada (0-2).

El matx es va decantar a fa-
vor dels escapulats ben aviat,
quan Moha va inventar-se un go-
làs de falta des de la frontal de l’à-
rea. Perales no va poder aturar
el xut del ‘9’ del Badalona. Gai-
rebé sense temps perquè els de
Martín Posse poguessin reac-
cionar, l’equip va sentenciar
amb el segon cinc minuts des-
prés. Iván Agudo va desfer-se de
tots els defenses que intentaven
robar-li la pilota però la seva re-
matada va picar contra el pal.
Afortunadament per al Bada,
Víctor García acompanyava la ju-

gada i el migcampista va em-
pènyer al fons de la xarxa el xut
que havia escopit la fusta. Dos
minuts abans del descans, però,
els visitants van retallar l’avan-
tatge badaloní amb un xut d’O-
jeda, que s’havia plantat sol da-
vant Morales.

A la segona part González
va donar entrada a titulars com
Lao o Maestre i l’equip va poder
ampliar la seva renda, però el
marcador ja no es va bellugar.

DIUMENGE, A SON MALFERIT
Amb l’eufòria d’haver superat sa-
tisfactòriament aquest tram de la
competició, l’equip torna a pen-
sar en la lliga, on continua invicte
després de sumar el setè empat
de la lliga diumenge passat con-
tra l’Alcoià (1-1). 

El pròxim repte per a l’equip
serà tornar a sumar de tres en tres
a Son Malferit diumenge al mig-
dia, on s’enfrontarà contra l’Atlè-
tic Balears de Christian Ziege.

Els escapulats van certificar la classificació a casa. Foto: FCF

El Badalona torna a guanyar i ja
és a la fase final de la Copa RFEF
Redacció
BADALONA

Badalona | Es fan reformes d’urgència al municipal de Llefià
Després de l’esllavissada que hi va haver dissabte passat al camp d’esports de Llefià (i d’una

nova queixa del club en un comunicat per l’estat de les instal·lacions), l’Ajuntament de 
Badalona va anunciar ahir que ha dut a terme “reformes d’urgència per garantir la seguretat”
i que fan que una part del camp torni a estar habilitada perquè els jugadors puguin entrenar.
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El Catgas ha tornat a encetar el
campionat com un tro. El canvi
a la banqueta no s’ha notat en
aquest tram inicial de campionat
i els d’Óscar Redondo han acon-
seguit dues victòries en els dos
partits de la competició (per la
mínima, 4-3, contra el Jaén di-
mecres de la setmana passada i
amb autoritat per 2-5 al Palacio
de los Deportes de Múrcia con-
tra ElPozo divendres passat).

Els colomencs estan prota-
gonitzant el millor inici de lliga
dels darrers 11 anys (per la dife-
rència de gols, altres temporades
també han començat amb dues
victòries) i són líders, junta-
ment amb Movistar Inter, Palma
Futsal i Santiago Futsal, els altres
tres equips que també han acon-
seguit el sis de sis en aquests dos
primers partits.

El flamant campió del món
Maxi Rescia va debutar en la pri-
mera jornada contra els anda-
lusos, pocs dies després de co-
mençar a entrenar amb els seus
nous companys, però ha estat
una altra de les cares noves, l’a-
ler Sergio González, qui ha por-

tat el pes ofensiu de l’equip. El
madrileny, que ha arribat al Cat-
gas aquest estiu procedent del
Palma, va marcar en el seu pri-
mer partit a Santa Coloma i va
fer un doblet a Múrcia, marcant
el primer i el darrer gol de la re-
muntada contra ElPozo. La res-
ta de l’equip, amb veterans com
Salgado, Corvo, Rafa o Prieto
sota pals, continua oferint les se-
ves prestacions habituals.

La lliga torna al Pavelló Nou
aquest cap de setmana. Els d’Ós-
car Redondo buscaran conti-
nuar amb la seva bona dinàmi-
ca demà passat a dos quarts de
7 de la tarda quan jugaran con-

tra el Peñíscola d’Albert Canillas.
Els castellonencs van comen-
çar el campionat guanyant con-
tra el Barça (3-2) però van per-
dre en la seva visita al Jaén (5-4).

COPA A SARAGOSSA
En el moment del tancament de
l’edició d’aquest número de Lí-
nia Nord, l’equip d’Óscar Re-
dondo era a Saragossa jugant el
partit dels setzens de final de la
Copa del Rei contra el Colo
Colo. Igual que la resta d’e-
quips de la lliga, aquesta elimi-
natòria es va disputar a partit
únic i a la pista del rival que juga
en la categoria més baixa.

L’equip va derrotar El Pozo a Múrcia. Foto: Pascu Méndez / EPM

El Catgas firma de nou un 
gran inici de lliga i és colíder

Redacció
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Hunter Lee, segon reforç
per als Badalona Dracs

BADALONA4Encara queda per-
què la temporada arrenqui, però
els Dracs continuen fent la feina
als despatxos.

Diumenge passat el club va
anunciar el segon fitxatge de la
temporada, el nord-americà
Hunter Lee, un jugador versàtil
que reforçarà la parcel·la ofen-
siva de l’equip d’Óscar Calata-
yud. Lee, procedent dels Bull-
dogs de Louisiana Tech de la

NCAA, pot jugar de running
back o de receptor i serà una de
les principals referències per als
quarterbacks de l’equip, Sergi
Gonzalo i Rubén Beltrán.

Per altra banda, dissabte
passat es va conèixer el calendari
de la pròxima temporada de la
Lliga Nacional de Futbol Ame-
ricà. Els Dracs debutaran el dia
15 de gener al Vallès Occidental
contra els Barberà Rookies.

L’Adrianenc reacciona amb
dues victòries seguides a casa

SANT ADRIÀ4Calia una reacció
i aquesta ha arribat. El Sant
Martí Adrianenc ha aconseguit
dues victòries consecutives en els
darrers partits de lliga (36-31
contra l’Esplugues en la jornada
intersetmanal de la setmana
passada i 28-26 contra el Sant
Esteve de Palautordera dissab-
te passat) que han disparat els
homes de Pedro Pérez a la clas-
sificació. 

Álex Guerrero, Javier Coba i
els germans Torres han estat els
artífexs d’aquesta remuntada,
tirant-se l’equip a l’esquena i
assumint la responsabilitat ofen-
siva de l’equip en aquests dos da-
rrers partits.

El conjunt lila és ara setè amb
sis punts, empatat amb l’Hand-
bol Palautodera Salicru, el Sant
Esteve Sesrovires i la Salle Mont-
cada, però amb una pitjor dife-
rència de gols que aquests tres
equips.

Un cop l’equip s’ha rearmat
anímicament després de les
dues derrotes de les primeres
tres jornades, l’assignatura pen-
dent és començar a guanyar
partits a domicili. El repte, però,
no serà fàcil, ja que diumenge vi-
sitarà la pista del colíder, el BM
Granollers, un dels dos equips
que ha aconseguit un ple de
victòries i que sempre és candi-
dat a pujar de categoria.
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AGENDA SETMANAL
AVUI 20 D’OCTUBRE
16:30 El Recital Poètic arriba a la seva quarta

edició. Els interessats en participar en aques-
ta activitat han de contactar amb l’Associa-
ció Badalona Poètica. / Espai Betúlia.

AVUI 20 D’OCTUBRE
09:00 Arriba la Jornada d’Alimentació, Nutrició,

Gastronomia i Salut Mental, una activitat que
s’emmarca en el cicle Santa Coloma, ciutat uni-
versitària. / Recinte Torribera.

DIUMENGE 23 D’OCTUBRE
11:00 Fer esport en un marc incomparable. Diu-

menge s’ha organitzat una caminada per co-
nèixer la història, la flora i la fauna de la ciutat
i de la rodalia. / Parc Serralada de la Marina.

AVUI 20 D’OCTUBRE
20:00 Cerca de tu casa, la pel·lícula dirigida per

Eduard Cortés i protagonitzada per Sílvia Pé-
rez-Cruz serà el títol triat per a aquesta ses-
sió del Cicle Gaudí. El director també serà a
l’Ateneu. / Ateneu Adrianenc.

DIUMENGE 23 D’OCTUBRE
11:30Arriba una nova edició de la Jugateca am-

biental, que en aquesta ocasió tindrà com a
eix central la construcció d’un hort vertical.
/ Parc del Litoral. DISSABTE 22 D’OCTUBRE

18:00 Partit de futbol corresponent a la vuite-
na jornada de Primera catalana entre la
Fundación Privada Hermes i el Centre d’Es-
ports Manresa. / Municipal de Montgat.

DIMARTS 25 D’OCTUBRE
18:00 Taller infantil de tardor anomenat Fem un

atrapasomnis!per a majord de 5 anys. Cal ins-
cripció prèvia. / Biblioteca Tirant Lo Blanc.

DEMÀ 21 D’OCTUBRE
20:00 El president de l’ANC, Jordi Sánchez,

serà el protagonista d’una nova xerrada del
cicle de conferències Construint la república
catalana. / Casal del Poble.

BADALONA MONTGAT TIANASANT ADRIÀSANTA COLOMA

La cabaña en el bosque i el remake de
la coneguda Carrie seran els títols se-
leccionats per a aquesta sessió de Ci-
nema de terror a la ciutat. / Bibliote-
ca Tirant Lo Blanc.

El millor cinema de 
terror aterra a la ciutat
Demà 21 d’octubre a les 20:30

Partit corresponent a la tercera jornada
de la Lliga nacional de futbol sala en-
tre l’invicte Catgas Energia Santa Co-
loma i el Peñíscola Rehabmedic. /
Pavelló Nou.

L’invicte Catgas d’Óscar
Redondo rep el Peñíscola

Ds. 22 d’octubre a les 18:30

Tiana es bolca amb 
el Correllengua 2016
Dg. 23 d’octubre a les 10:30

Arriba la 42a edició del Filmets. El Te-
atre Zorrilla es vestirà de gala per
tornar a ser l’escenari de la gala d’i-
nauguració. / Teatre Zorrilla.

El Zorrilla acull la gala
d’inauguració del Filmets
Demà 21 d’octubre a les 21:00

Ja està tot a punt. D’aquí a tres dies,
la plaça de la Vila serà l’escenari de l’e-
dició d’enguany del Correllengua, que
aquest any homenatjarà Montserrat
Roig. / Plaça de la Vila.

La Penya ha de començar a sumar.
Ja s’han jugat quatre jornades de
la lliga i el comptador de victòries
continua a zero. UCAM, Fuenla-
brada, Andorra i Tenerife han
estat els primers rivals de l’equip
de Diego Ocampo, que vol sumar
la primera victòria diumenge al
migdia contra el Baskonia.

El partit contra els alavesos su-
posarà un nou retorn de Sito Alon-
so a l’Olímpic. El madrileny va co-
mençar com ajudant d’Aíto García
Reneses, però va assumir el rol
d’entrenador a l’estiu del 2008 i
durant gairebé dues temporades
(va ser cessat el 3 de març de
2010) va dirigir el primer equip.
Alonso arriba dirigint una grup
d’estrelles entre els quals desta-
quen els ex NBA Andrea Bargna-
ni (número 1 del draft del 2006)
i Shane Larkin, a banda de noms
ja coneguts com Ádám Hanga,
Kim Tillie o Tornike Shengelia.

La història més recent, però,
està del bàndol de la Penya, que
vol aconseguir la quarta victòria
contra els vitorians en les darreres
cinc temporades. Recentment,
només el curs passat el Baskonia

ha aconseguit guanyar a l’Olímpic
(68-89), mentre que entre les
temporades 2012-13 i 2014-15 la
victòria es va quedar a Badalona
(83-82, 83-74 i 89-79).

EL LÍDER GUANYA A L’OLÍMPIC
La Penya va tastar de la seva prò-
pia medicina. Els verd-i-negres
van millorar diumenge passat
però van perdre en la visita de l’I-
berostar Tenerife (73-78) en un
partit que va tenir un nom propi:
Aaron Doornekamp, gairebé per-
fecte des de la línia de tres. 

Després d’un bon primer pe-
ríode del Joventut, l’aler canadenc

dels tinerfenys va aparèixer per
destrossar el cèrcol verd-i-negre
amb set triples de vuit intents. Tot
i això, gràcies a un Abalde inspi-
rat, el Joventut va marxar manant
al descans (44-39).

El partit va començar a tenyir-
se de groc al tercer període, quan
l’encert de la Penya va començar
a baixar, una mala dinàmica que
ja ha passat en els darrers partits
i que es va accentuar encara més
a l’últim quart. Gielo va aconseguir
situar l’equip a només quatre
punts a poc més d’un minut, però
els de Txus Vidorreta van marxar
de l’Olímpic amb la victòria.

L’últim quart va condemnar el Joventut contra el Tenerife. Foto: CJB

La Penya vol començar la 
seva reacció contra el Baskonia

Redacció
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Anna Cruz es juga el seu segon
anell de la WNBA aquesta nit

BADALONA4Un partit al Target
Center contra Los Angeles
Sparks separa Anna Cruz de ser
l’única jugadora catalana amb
dos anells de la WNBA.

L’escorta de Badalona ja va
guanyar el títol amb la franquí-
cia de Minneapolis el curs pas-
sat i les seves actuacions amb el
Nadezhda d’Oremburg i amb
la selecció espanyola als Jocs de
Rio van tornar a convèncer
Cheryl Reeve per tornar-la a fit-

xar per al tram final de la tem-
porada i per jugar els play-offs.
Les Lynx van començar per-
dent el primer partit al Target
Center, però van forçar el cinquè
i definitiu partit després d’una
victòria agònica a Califòrnia diu-
menge passat. 

El cinquè i definitiu partit es
jugarà a les 3 d’aquesta matina-
da a Minneapolis (seran les 8 de
la tarda a aquesta ciutat del
centre dels Estats Units).

L’Snatt’s pateix la primera
derrota del curs a Pontevedra

SANT ADRIÀ4Derrota inespe-
rada. L’Snatt’s va perdre diu-
menge passat a Pontevedra con-
tra el Cortegada a la pròrroga
(76-72) en el segon matx a domi-
cili del curs.

Malgrat la baixa de Cris Hur-
tado i amb Eilidh Simpson toca-
da, l’equip es va plantar a Vila-
garcía de Arousa amb més rotació
que les locals, però va acusar la
manca d’encert al primer període.
El segon i el tercer quart van ser
per a les liles, però les gallegues
van treure l’orgull per empatar el
partit i forçar la pròrroga. Al
temps extra les locals van estar
més encertades i es van endur la

victòria. Ruano i Vila van ser les
millors jugadores de l’equip.

L’equip voldrà tornar a re-
trobar-se amb la victòria demà
passat a les 12 del migdia, quan el
penúltim, el Basket Idiazábal, vi-
sitarà el Ricart.

HURTADO, A PEQUÍN
Per altra banda, Cris Hurtado va
participar amb la selecció espan-
yola al mundial de 3x3 que es va
disputar a Pequín entre dimarts i
dissabte passat. Tot i acabar en
quarta posició, l’aler-pivot ha aca-
bat satisfeta de la seva experièn-
cia i pot presumir d’haver guan-
yat contra els Estats Units (16-21).
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